



جامعة الإمام عبدالرحمن بن فيصل  
حاصلة على الاعتماد المؤسسي الكامل عبر المسروط لمدة سبع  
سنوات من المركز الوطني للتقويم والاعتماد الأكاديمي (٢٠٢٠-٢٠٢٢)  
IAU has received its full institutional accreditation for 7 years  
by the NCAAA (2015-2022)



جامعة الإمام عبدالرحمن بن فيصل  
مصنفة 5 نجوم في التعليم (2020)  
IAU is rated 5-stars in Teaching (2020)

Empowering  
The Academic  
Community  
To Innovate  
& Impact  
Education

جامعة الإمام عبدالرحمن بن فيصل  
IMAM ABDULRAHMAN BIN FAISAL UNIVERSITY  
عمادة تطوير التعليم الجامعي  
Deanship of Academic Development

تمكين  
المجتمع الأكاديمي  
للابتكار والتأثير  
في التعليم

Enrichment  
Training Programs  
for Faculty Members



البرامج  
الإثرائية  
لأعضاء هيئة التدريس

10th Week

الأسبوع العاشر

These training programs are for faculty members

هذه البرامج التدريبية مخصصة لأعضاء هيئة التدريس

Mon. 15 Mar 2021 10:00 AM - 12:00 PM

zoom English

Promoting Deep Learning in your Classroom (SOLO Taxonomy)  
Dr. Ahmed Hassan

This workshop focuses on the SOLO (Structure of Observed Learning Outcome) Taxonomy as a comparison and possible alternative to Bloom's Taxonomy for development of learning outcomes. The workshop will highlight how surface to deep learning is extended in SOLO and how this can be used in your learning outcomes and your classroom in general. Participants will do activities related to understanding the concept and application of SOLO and how it can be used in relation to the new Saudi Arabian Qualifications Framework (SAQF).

باللغة العربية zoom

الثلاثاء ١٤٤٢/٧/٣ هـ ... ١٢:٠٠ م

منهج التعليم التكاملي  
د. رباب موسى

تقدم هذه الورشة التدريبية موضوع التعليم التكاملي. ما المقصود به؟ وما هي أهدافه؟ وكيف يمكننا كأستاذة تنظيم المحتوى التكاملي؟ كما يتعرض المشاركون إلى العديد من المهمات التي تهدف إلى تمكينهم من مهارات تصميم الأنشطة التعليمية وفق الطريقة التكاملية وكذلك آليات تنفيذ هذه الطريقة من خلال العديد من النماذج التي من شأنها تعزيز مهارات التفكير العليا وحل المشكلات بطرق إبداعية. يتوقع من المشاركين في نهاية الورشة التدريبية التمكن من صياغة المحتوى بطريقة تكاملية وتنفيذه بشكل مميز لتعزيز مهارات التفكير العليا والابداعية.

Wed. 17 Mar 2021 10:00 AM - 12:00 PM

zoom English

Enhancing Learning through the Use of Technology  
Ms. Rania Abu-baker

This session provides an overview of using technology in higher education through the Technology Integration Planning Model, flipped classroom, and examples of educational technology with added value. This workshop will also explore some practical applications such as clickers and Kahoot!, other services, and identifying slide share and applications which are available for both professors and students for storing. At the end of this workshop, participants are expected to gain skills and share effective ways of incorporating technology and tailor their curriculum in such a way that supports the use of technology in the classroom.

للتسجيل من خلال الروابط المرفقة

الحضور متاح لجميع أعضاء هيئة التدريس من أي كلية. Faculty members of any college are welcome to attend.

- Please write your information and IAU email accurately when registering via Zoom.
- According to the Deanship's regulations and procedures, participants must attend a minimum of 80% of any training session to receive a certificate.
- For more information about the training programs, content and material, please visit the Deanship's portal on Blackboard.

- فضلاً كتابة معلوماتكم والبريد الإلكتروني الجامعي بدقة عند التسجيل على منصة Zoom.
- وفقاً للوائح وإجراءات العمادة، يجب حضور ما لا يقل عن 80% من البرنامج التدريبي للحصول على شهادة.
- لمزيد من المعلومات حول البرامج التدريبية المشار إليها أعلاه وللحصول على المحتوى التدريبي، يمكنكم زيارة موقع العمادة على البلاكورد.

For Inquiries |

ded@iau.edu.sa

013 33 32850

للاستفسارات |